
Bestyrelsens årsberetning for året 2024  
Udpumpet vand til ledningsnet:  

2024 er der udpumpet 222.760 m3 vand til ledningsnettet.  

I 2023 var det 218.289 m3 dvs. en  

Stigning på 4.477 m3.  

 

Eget forbrug: 

På vandværket er der til filterskyl mm. i 2024 brugt 2.333m³,  

i 2023 var det 2.179 m3 stigning på 154 m3  

 

Solgt vandmængde iflg. installerede forbrugsmålere  

2024 – 198.245 m3. 

2023 – 193.789 m3, i  

Stigning på 4.456 m3  

 

Ledningstabet  

Vi har et spild på 24.515 m³ svarende til 11,0 % i 2024. 

i 2023 var det 24.500 m³   

Spild skyldes Vemmingbund men også reparation af pågravninger ved kloakseparering og mange 
brud/utætheder på ledningsnettet samt arbejde på vores ledningsnet.  

Vi har søgt efter mange mulige brud (Ole Hansen er gået på rute og vi havde en snak om at prøve med 
en drone) 

 

Vandprøver 

Ingen overskridelser 

 

El Forbrug  

I 2024 er der brugt 110.515 kWh til produktion af vand, dvs. der er brugt 0,49 kWh pr. m3 vand,  

i 2023 var forbruget på 93.199 kWh svarende til 0,49 kWh.pr. m3.  

KWh forbrug/M3 vand er stabilt. 



 

Antal andelshavere  

I 2024  -  2.021 stk. 

 

Vandmåler: Status? 

Vi sigter efter at skifte 200 stk. pr. år og regner med at blive færdige om 3 år. 

Boringer  

Dyntvej/Vemmingbundvej:  

De 2 boringer der ligger tættest mod Dyntvej er som bekendt forurenet, den ene over grænseværdi den 
anden under grænseværdi, mens den sidste længst væk fra Dyntvej er ok endnu. Man er i tvivl om de 2 
øverste boringer virker som afværgeboringer for den 3., det ved vi ikke og skal de nedlægges, eller 
noget helt tredje? 

Der har været interesse om boringen på Dyntvej. Vi er blevet spurgt om den evt. er til salg.  Bestyrelsen 
vil beholde den som den er pga. at den producerer over10% af vores drikkevand og vi kan ikke undvære 
den. Vi har tidligere opkøbt jord for at beskytte vores drikkevand og derfor vil vi ikke til at sælge noget 
nu. 

I bestyrelsen håber vi at der kan findes en anden løsning på projektet. 

 

Status på oppumpet råvand 

Boring 1: Vemmingbund 4,3%                            

Boring 2: Vemmingbund 7,9 % 

Boring 3: Vemmingbund 3,7 % 

Boring 4: Dyntvej 10,7 % 

Boring 5: Nybøl/BøƯelkobbel 36,6 %  

Boring 6: Nybøl/BøƯelkobbel 37,2 % 

Friske tal fra Bluecontrol. 

 

 

BøƯelkobbelskov (Ny kildeplads):  

Efter mange udfordringer er vi lige blevet færdige med at udbetale erstatninger til de berørte lodsejere. 

Hele forholdet mellem lodsejer erstatninger er gået skævt fra starten dels pga. manglende oplysninger 
fra rådgiver og ændrede ejerforhold. Bla. kommunal vej. 



 

Ledningsnet:  

Østergade/Storegade/Vestergade:  

Ledningen er blevet skiftet på Vestergade og Storegade 

Projektet på Østergade er blevet stoppet pga. at der ligger en ok. PVC-ledning som kan holde i en del år 
endnu og vi har ledninger andre steder som er i meget dårligere stand som trænger til udskiftning. ( 
steder med f.eks. Gamle jernrør og tyndvæggede plastrør) 

Pris 5,1 mio. kr. Vi havde afsat ca. 6,1 mio. kr. til hele projektet 

Pga. vores økonomi og vandspild skal vi have en ny prioritetsliste på renoveringer i fremtiden  

Vi har haft mange brud og det har belastet vores budget/ likviditet  

 

Vandværk Dyntvej:  

Alt kører som det skal. 

Kompressor skal snart fornyes. 

 

Tilsyn  

Ingen tilsyn i 2024 

 

Samarbejde Fjernvarme:  

Sønderborg Varme har overtaget samarbejdsaftalen som vi havde med Broager Fjernvarme. 

Aftalen udløber den 1 Marts 2027 

Broager fjernvarmes driftsmedarbejdere er overgået til Sdbg. varme og passer den daglige drift og 
bogholderi.  

Der mangler nogle tilpasninger men det bliver løst løbende.  

 

Vandråd 

Nedlagt 

 

Vandsamarbejde 

Fældes EL aftale er sat på pause, men vi er da interesseret hvis vi kan spare noget. 



Der blev afholdt generalforsamling i vandsamarbejdet d. 14. nov. 2024 på Ulkebøl forsamlingshus. 
Bidrag til vandsamarbejdet for 2024/2025 pr. m3 er på 0,28kr. + moms (0,35kr.) Er ikke blevet ændret 
på Broager Vandværks takstblad for 2025, men vil blive rettet hurtigst muligt. 

 

Takstblad:  

Takstblad for 2025 som blev godkendt i december 2024 er det faste bidrag blevet hævet med 200 kr. og 
tilslutningsbidraget hævet til samlet 29.200 kr. 

Dette er sket pga. vi blev nødt til at tilpasse tilslutningsbidraget til de faktiske omkostninger ved ny 
tilslutning da vi satte penge til hver gang vi fik en ny forbruger. 

Det faste bidrag er hævet pga. vi har haft store omkostninger med renovering af gadeledninger i 
forbindelse med kloakseparering og vi kan se ind i flere store renoveringer bla. på Østerbakke hvor der 
er gamle jernrør og Vemmingbund hvor vi har stort vandspild. 

Hvis vi ikke havde stoppet renoveringen på Østergade, skulle vi havde været ude og låne ekstra til at 
finansiere det.   

Nu håber vi at denne takststigning kan holde balance i regnskabet 

 

Bestyrelsen:  

Der har i 2024 været afholdt 6 bestyrelsesmøder og 1 generalforsamling  

Bestyrelsen har været konstruktivt engageret i svære beslutningsprocesser og taget ansvar samt 
hjælpe til hvor det er nødvendigt. 

 

Personale:  

Den 1. februar 2024 blev Søren Rasmussen udlånt som driftsleder af Sønderborg Varme. 

Det tog nogen tid inden han fik styr på opgaven, men fik løst den og vi som bestyrelse fik også en bedre 
indsigt i driften da han skulle starte forfra med mange ting. 

Desværre fik han et nyt job og stoppede til årsskiftet  

Jakob Kentzer overtog opgaven og kører den videre. 

Alle medarbejder kører ud fra Sønderborg (ingen personale i Broager) 

 

Fremtid:  

Der skal udarbejdes en plan for hvordan vi får styr på vores vandspild da det er ressourcespild af godt 
drikkevand samt dyrt i vandafgift og ekstra el. Første mål er at komme under 10 %. Det skal gøres 
samtidig med at holde stærkt øje med økonomien da de sidste år har været omkostningstunge. 



Dertil skal der siges at vi i den proces har fået styr på rent drikkevand, boringer i beskyttede områder og 
mange meter nye vandledninger med de nye tiltag 

 

Pas godt på vores alles drikkevand! 

 

Mange tak til alle medarbejder. 

Mest af alt TAK til MIN bestyrelse. 

 


